



CALL FOR YOUTH NETWORKS

Opportunity for Youth Networks in Lebanon to collaborate with UNFPA!

Are you a dynamic, youth-led network making a difference in Lebanon? We are seeking passionate **youth organizations** to collaborate on exciting opportunities! This is a chance to engage with us on initiatives that align with our mandate. Selected youth networks will have the chance to participate in activities such as conferences, capacity-building workshops, policy consultations, or best practice/knowledge-sharing sessions.

Please note that this not a grant nor an employment opportunity.

Why Collaborate with UNFPA?

This collaboration offers selected youth networks a unique platform to:

- Contribute to meaningful dialogues and initiatives on a wide arrange of topics, such as health, protection, and peacebuilding and civic activities.
- Enhance your leadership capacity and skills
- Influence policies and advocate for youth priorities
- Connect with other youth networks and organizations
- Share your expertise and learn from best practices

How is UNFPA Engaged in Youth Work?

UNFPA supports the Government of Lebanon and its priorities and commitments to the Youth under a Country Programme Document (CPD). This cooperation framework sets goals to be reached over three (03) years. These goals focus on UNFPA's mandate notably around reproductive rights, gender-based violence prevention and response and youth empowerment. The current CPD runs until the end of 2025. Collaboration with youth-led networks is cross-cutting and essential for the successful and impactful implementation of these goals.

UNFPA also assisted the Lebanese Government in establishing the National Youth Policy Action Plan (NYPAP) and is active in supporting its implementation. In addition, UNFPA co-leads the UN Youth Taskforce (UNYTF) with UNICEF. The UNYTF is a coordination mechanism set to enhance the coordination amongst UN agencies, while

they deliver youth programs in line with the NYPAP, for youth to reach their full potential. At the global level, UNFPA is leading the Programme of Action of the 1994 International Conference on Population and Development (ICPD). For over 30 years, this action plan has served to focus development on human rights, notably reproductive rights to empower women and girls.

UNFPA was also involved in shaping the Pact of the Future, an agreement between states during the Summit of the Future in 2024. The Pact of the Future covers a broad range of themes, including peace and security, sustainable development, climate change, digital cooperation, human rights, gender, youth and future generations, and the transformation of global governance. It specifically includes a commitment to meaningful youth participation, which UNFPA seeks to follow across all of its programming in Lebanon and beyond. The Pact of the Future, also includes a Declaration on Future Generations which motivates countries to better take the needs and interests of future generations into account in their decision-making processes.

Selection Criteria

To be considered, your youth network must meet the following criteria:

- → Non-Partisan: Be apolitical and non-sectarian/non-confessional in the planning and implementation of activities.
- → Location and Regional Representation: Be based in Lebanon and have representation in at least two (02) governorates in Lebanon.
- → Youth Leadership: Be youth-led and youth-composed, meaning:
 - → Both the members AND the head of the network must be between 15 and 29 years old.
 - → The organization must have a mechanism to elect a new president once the current president reaches 29 years old.
- → Gender Equality: Demonstrate a commitment to gender equality. Priority will be given to networks with gender parity in their composition (and/or those that are women-led) and promote women's empowerment.
- → Shared Vision: Be clear on your common vision and goal for your network. Areas of expertise may include (but are not limited to): Sexual and Reproductive Health and Rights, Gender-Based Violence, Youth Empowerment, Education, Climate Change, Technology and Innovation, Peace Building and Civic Education.
- → Transparency: Clear governance mechanism, including on internal leadership (and fund distribution in case of previous grants received)
- → Inclusivity: Demonstrate a commitment to inclusion in all your work.
- → Experience: Have experience working with UN, international, or national organizations (this can include collaboration, even without direct funding).

How to Apply

Interested youth networks should submit their application by filling out the following Google Form: https://shorturl.at/qudHo

Important Considerations

→ The commitment period for this call is for two (02) years starting from the day of selection.

- → Before applying, please ensure that:
 - → Only one (01) representative per youth network completes the form, providing their contact details and comprehensive information about your organization, including your primary areas of focus, date of creation, etc.
 - → All the information provided in the form is accurate to the best of your knowledge. If any information has been incorrectly provided, contact UNFPA to make the appropriate change in due time.

→ Disclaimer

- → In case of large interest, not all youth networks that meet the above criteria will be selected. UNFPA reserves the right to adapt and adjust those selection criteria at any point during the selection process.
- → Your contact information will be stored by UNFPA for an indeterminate amount of time and will be used solely for the purpose of selection of youth networks by UNFPA
- By filling the questionnaire, you commit to being available as a youth network for a period of 01 year for punctual activities with UNFPA (rotation of members participating in the activities will be chosen internally by the youth network to ensure representation and equal access to opportunities)
- → If you are selected by UNFPA, you should not expect to receive grants, employment or extra financial compensation for participating in UNFPA youth focused opportunities

Questions?

If you encounter any issues while completing the questionnaire, please contact us on ksweid@unfpa.org

What's Next?

Selected organizations will be notified within the next few weeks. We look forward to receiving your applications and working together to empower youth in Lebanon!





نداء لشبكات الشباب

فرصة لشبكات الشباب في لبنان للتعاون مع صندوق الأمم المتحدة للسكان (UNFPA)!

هل أنتم شبكة شبابية ديناميكية تقودها فئة شابة وتعمل على إحداث فرقاً في لبنان؟

نبحث عن منظمات شبابية للتعاون معنا في فرص مميزة! هذه فرصة للمشاركة مع صندوق الأمم المتحدة للسكان في مبادرات تتماشى مع الولاية الخاص في المنظمة. ستتاح للشبكات الشبابية المختارة الفرصة للمشاركة في أنشطة متعددة مثل: المؤتمرات، ورشات تدريبية، مشاورات حول السياسات العامة، و/أو جلسات تبادل المعرفة وأفضل الممارسات.

يرجى ملاحظة أن هذه المبادرة ليست منحة مالية ولا فرصة توظيف.

لماذا التعاون مع صندوق الأمم المتحدة للسكان؟

يوقر هذا التعاون للشبكات الشبابية المختارة منصّة لـ:

- المساهمة في حوارات ومبادرات حول مواضيع مختلفة، مثل الصحة، الحماية، بناء السلام، والمشاركة المدنية
 - تعزيز القدرات والمهارات القيادية
 - التأثير على السياسات العامة والدفاع عن أولويات الشباب
 - التواصل مع شبكات ومنظمات شبابية أخرى
 - مشاركة خبراتكم والتعلم من أفضل الممارسات

كيف يدعم صندوق الأمم المتحدة للسكان عمل الشباب؟

يدعم صندوق الأمم المتحدة للسكان حكومة لبنان في أولوياتها والتزاماتها تجاه الشباب من خلال وثيقة البرنامج القطري التي تمتد إلى ثلاث سنوات، وتركز هذه الوثيقة على ولاية صندوق الأمم المتحدة للسكان في مجالات عمل مختلفة مثل الحقوق الإنجابية، منع العنف القائم على النوع الاجتماعي والاستجابة له، وتمكين الشباب. ويمتد برنامج العمل الحالي حتى نهاية عام 2025.

بالإضافة إلى ذلك، دعم مكتب صندوق الأمم المتحدة للسكان في لبنان الحكومة اللبنانية في إعداد خطة العمل الوطنية لسياسة الشباب في لبنان ويعمل أيضًا في دعم تنفيذها. ويتولى صندوق الأمم المتحدة للسكان في لبنان، بالشراكة مع اليونيسيف، قيادة فريق عمل الأمم المتحدة المعني بالشباب، وهو يمثل آلية تنسيق بين وكالات الأمم المتحدة لتحسين تنسيق برامج الشباب بما يتماشى مع خطة العمل الوطنيّة، لتمكين الشباب في لبنان.

على المستوى العالمي، يتولى صندوق الأمم المتحدة للسكان قيادة برنامج عمل المؤتمر الدولي للسكان والتنمية لعام 1994. وعلى مدى أكثر من 30 عامًا، ركز هذا البرنامج على التنمية المبنية على حقوق الإنسان، وخاصة الحقوق الإنجابية، بهدف تمكين النساء والفتيات.

وقد شارك صندوق الأمم المتحدة للسكان في صياغة ميثاق المستقبل، وهو اتفاق بين الدول خلال قمة المستقبل لعام 2024، ويشمل هذا الميثاق مجموعة واسعة من المواضيع، من بينها السلام والأمن، التنمية المستدامة، تغيّر المناخ، التعاون الرقمي، حقوق الإنسان، المساواة بين الجنسين، الشباب والأجيال القادمة، وتحويل نظام الحوكمة العالميّة. ويتضمن الميثاق التزامًا محدّدًا بالمشاركة الفاعلة للشباب، وهو ما يسعى الصندوق إلى تحقيقه في جميع برامجه داخل وخارج لبنان. كما يتضمن الميثاق إعلائا بشأن الأجيال المستقبلية، ويدعو الدول إلى أخذ احتياجات ومصالح الأجيال القادمة في الاعتبار عند اتخاذ القرارات.

معايير الاختيار

يجب أن يستوفي شبكتكم المعابير التالية لكي يتم النظر في الطلب:

- غير حزبية: أن تكون الشبكة غير سياسية، غير طائفية/مذهبية في تخطيط وتنفيذ أنشطتها.
- الموقع والتمثيل الجغرافي: أن تكون الشبكة قائمة في لبنان، وأن يكون لها تمثيل في محافظتين (2) على الأقل داخل لبنان.
 - القيادة الشبابية: أن تكون بقيادة شبابية ومكوّنة من الشباب، أي:
 - يجب أن يكون جميع الأعضاء ورئيس الشبكة تتراوح أعمار هم بين 15 و29 عامًا.
 - يجب وجود آلية لانتخاب رئيس جديد للشبكة عند بلوغ الرئيس الحالي 29 عامًا.
 - المساواة بين الجنسين: إظهار التزام واضح بالمساواة بين الجنسين. سيتم إعطاء الأولوية للشبكات التي تحقق توازئا بين الجنسين في تركيبتها (و/أو تقودها نساء) وتعمل على تمكين النساء.
- رؤية مشتركة: يجب أن تكون لدى الشبكة رؤية و هدف واضحين. وتشمل المجالات التالية (على سبيل المثال لا الحصر): الصحة والحقوق الجنسية والإنجابية، العنف القائم على النوع الاجتماعي، تمكين الشباب، التعليم، التغير المناخي، التكنولوجيا و الابتكار، بناء السلام، و التربية المدنية.
 - الشفافية: وجود آلية حوكمة واضحة، بما في ذلك آليات القيادة الداخلية (وتوزيع الأموال في حال تلقى منح سابقة).
 - الشمولية: إظهار التزام فعلى بالشمولية في جميع أعمال الشبكة.
 - الخبرة: أن تمتلك خبرة في العمل مع منظمات الأمم المتحدة أو منظمات دولية أو وطنية (ويشمل ذلك التعاون حتى من دون تمويل مباشر).

كيفية التقديم:

على الشبكات الشبابية المهتمة تعبئة طلب التقديم من خلال النموذج التالي https://shorturl.at/qudHo

اعتبارات مهمة

- تمتد فترة العمل ضمن هذه الفرصة لمدة سنتين (2) تبدأ من تاريخ الاختيار وبدء العمل.
 - قبل التقديم، يُرجى التأكد مما يلي:
- أن يقوم ممثل واحد فقط (1) عن كل شبكة شبابية بتعبئة النموذج، مع تزويدنا بمعلومات الاتصال الخاصة به ومعلومات شاملة عن الشبكة، بما في ذلك مجالات العمل الأساسية، وتاريخ التأسيس، وغيرها.
- أن تكون جميع المعلومات المقدّمة دقيقة. وفي حال تم تقديم معلومات غير صحيحة عن طريق الخطأ، يرجى التواصل مع صندوق الأمم المتحدة للسكان لإجراء التعديل المناسب.

• تنبیه:

- في حال تلقى عدد كبير من الطلبات، قد لا يتم اختيار جميع الشبكات التي تستوفي المعايير المذكورة أعلاه.
- يحتفظ صندوق الأمم المتحدة للسكان بحق تعديل وتحديث معايير الاختيار في أي مرحلة من مراحل عملية تقييم الطلبات.
- سيتم الاحتفاظ بمعلومات الاتصال الخاصة بكم من قبل صندوق الأمم المتحدة للسكان لفترة غير محددة، وسيتم استخدامها فقط لغرض اختيار الشبكات الشبابية ضمن هذه المبادرة.

- من خلال تعبئة الاستبيان، أنتم تلتزمون بالتوفر كشبكة شبابية لمدة سنة واحدة (1) للمشاركة في أنشطة دورية مع صندوق الأمم المتحدة للسكان. (يتم اختيار الأعضاء المشاركين في هذه الأنشطة داخليًا من قبل الشبكة لضمان التمثيل والتكافؤ في الوصول إلى الفرص).
- إن تم اختياركم من قبل صندوق الأمم المتحدة للسكان، يرجى عدم توقع الحصول على منح مالية، أو توظيف، أو أي تعويض مالي إضافي مقابل المشاركة في الفرص المخصّصة للشباب ضمن أنشطة الصندوق.

أسئلة؟

إذا واجهتم أي صعوبات أثناء تعبئة الاستبيان، يرجى التواصل معنا عبر البريد الإلكتروني التالي: ksweid@unfpa.org

ما الخطوة التالية؟

سيتم إبلاغ الشبكات المختارة خلال الأسابيع القادمة. نتطلع إلى استلام طلباتكم والعمل معًا لتمكين الشباب في لبنان!

